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Algemene beschouwingen bij begroting 2018 van de gemeente Langedijk.

GroenLinks wil twee algemene opmerkingen maken over de concept begroting zoals die door het 
college aan de raad wordt voorgelegd:

1. Dit is een echt sluitende begroting, er blijft zelfs geld over om de Algemene reserve te versterken.
Dit is een gevolg van de draconisch bezuinigingen, de hogere rijksbijdrage aan de gemeentes en het 
cadeautje van Plasterk om Langedijk nog eens 4 jaar te laten genieten van de Precario-inkomsten 
ten bedrage van € 1,7 miljoen per jaar. 
Tegelijkertijd wordt er flink geïnvesteerd in projecten als 

 doortrekken van de Punt, dat feitelijk de betere doorstroming van de sluiproute van en naar 
Heerhugowaard vanuit en naar Alkmaar en Schagen betekent ,

 in Doorvaarbaarheid
 en in de verhuizing van het huidige gemeentehuis naar de Binding.

 
Deze investeringen worden met te lenen geld gefinancierd. 
Dit betekent ook dat, zeker waar het de voorgestelde investeringen in meer asfalt en 
doorvaarbaarheid van totaal € 5,6 miljoen betreft, het college over haar graf heen regeert.

2. GroenLinks vindt deze begroting niet ambitieus genoeg. 
Feitelijk ontbreekt nieuw beleid, zaken worden op hun beloop gelaten, er worden géén prioriteiten 
gesteld er wordt doorgemodderd.
Een tekenend voorbeeld daarvan was de beantwoording van onze beleidsinhoudelijke vragen over 
het Bibliotheekwerk in Langedijk: In de tekst van de Begroting wordt net als vorig jaar verwezen 
naar de prestatiesubsidieovereenkomst die met de Bibliotheek afgesloten is. Als wij die opvragen 
blijkt er helemaal géén prestatiesubsidieovereenkomst te zijn. Deze onjuiste informatie wordt op de 
valreep, vanmiddag om kwart over drie, gecorrigeerd. 
Er worden geen investeringen in Energieneutraliteit en terugdringen van de CO2 emissies gedaan 
en het klimaatadaptieplan wordt naar 2019 doorgeschoven.
Onze conclusie is dat het college de gemeente niet bestuurt, hooguit wordt de gemeente managed.

Kort en goed: wat ons betreft maakt het college onjuiste afwegingen en stelt zij verkeerde 
prioriteiten.

Daarom heeft GroenLinks een Tegenbegroting opgesteld waarin wij op een aantal punten andere 
prioriteiten stellen. Wij zijn daarin erg terughoudend omdat wij herkennen dat de ambtelijke staf 
door alle veranderingen en ontwikkelingen die op ons als Langedijk af komen behoorlijk op de 
proef wordt gesteld. Tijdens de verbouwing moet de winkel open blijven en wij vinden dat de 
verbouwing met strakke hand ten uitvoer gelegd moet worden.

Ons perspectief daarin is dat Langedijk, met behoud van eigenheid, betrokkenheid en inbreng van 
haar burgers bij zaken die haar betreffen, bestuurlijk fuseert met één of de buurgemeentes tot een 
gemeente die haar taken op sociaal, cultureel, maatschappelijk en bestuurlijk gebied voor en met 
haar inwoners op kan pakken en uitvoeren. 

We herkennen dat dit nu nog een brug te ver is maar het wel ons perspectief. 
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Wat betreft onze tegenbegroting:
punt 1. Wijkaanpak duurzaamheid en energiebesparing. Na het klimaatakkoord van Parijs vinden 
wij dat we echt werk moeten maken van verduurzaming. Dus ook met ruimte in het ambtelijk 
apparaat. €50.000 per jaar

punt 2 Armoedebestrijding onder kinderen. €112.000 die door het kabinet Rutte/Asscher ter 
beschikking van de gemeente gesteld is daarvoor oormerken en met het doel het beoogde beleid 
hiermee uit te voeren. 

Punt 3. Fractiebijdrage politieke partijen. €20.000. Politieke partijen moeten financiële armslag 
hebben om hun volksvertegenwoordigende taak uit te voeren. Dat mag niet afhankelijk zijn van 
giften van particulieren of het bedrijfsleven. Terzelfder tijd moeten de uitgaven en aanwending 
gecontroleerd kunnen worden. 

Punt 4 en 5. We hebben vandaag een brandbrief van de wijkverpleging ontvangen. €75.000 
jaarlijks.

Punt 6. Sinds jaar en dag geeft het recreatieschap aan dat de reguliere inkomsten onvoldoende zijn 
om de aan het schap uitbestede taken uit te voeren. 
Veel capaciteit en bestuurlijke drukte moet besteed worden aan het binnen halen van commerciële 
partners met ongewisse inkomsten. 
Een structureel hogere bijdrage van de deelnemende gemeentes geeft perspectief waardoor het 
schap ook toe gaat komen aan natuurontwikkeling.

Punt 7. Sinds jaar en dag heeft Langedijk relatief hoge begraafleges. Toch blijft de 
kostendekkendheid ver achter bij de beoogde kostendekkendheid. Een van de oorzaken is de hoge 
boekwaarde van de gronden en daarmee samenhangende jaarlijkse afschrijvingen en rentekosten. 
Nu € 2,7 miljoen afschrijven betekent dat jaarlijks € 90.000 bespaard kan worden en dat grafrechten
meer in de lijn van kostendekkendheid komen.

Punt 8. Afschaffen Welstandscommissie Structureel € 40.000 minder uitgeven
De gemeente Langedijk is zich aan voortvarend aan het voorbereiden op de nieuwe Omgevingswet 
en de gemeentelijk Omgevingsvisie. De gemeente Langedijk geeft aan het van belang te vinden om 
nu al in te spelen op de komende nieuwe wetgeving. 
Veel ruimtelijke plannen zijn ingewikkeld en onduidelijk. Met de Omgevingswet wil de overheid 
deze regels vereenvoudigen en samenvoegen. 
Het afschaffen van de Welstandcommissie past in de door de gemeente uitgedragen visie dat 
burgers er op ruimtelijk gebied samen uitkomen.

Punt 9. Schoolzwemmen. Structureel € 26.000
In een waterrijke gemeente als Langedijk is goed zwemonderwijs een basis behoefte. Facultatief 
voor kinderen in het Basis Onderwijs die in groep 3 nog geen zwemdiploma hebben. Tijdens het 
afscheid van Burgemeester Cornelissen kwam naar voren dat in het jaar daaraan voorafgaande een 
kind van inwoners uit Langedijk bijna verdronken was. 

Punt 10. Verlaging trouwleges. Structureel € 10.000
De leges voor het afsluiten van een huwelijk/samenlevingscontract zijn in Langedijk iets hoger dan 
in de omringende gemeentes. Verlaging van het basistarief met €100 maakt het aantrekkelijk in 
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Langedijk te trouwen. Het biedt de diverse trouwlocaties bovendien de mogelijkheid om beter te 
concurreren. 

Daarnaast stellen we voor om uit het meerjaren investeringsplan de volgende punten op te nemen:
11. Waterafvoer Vroonermeer Noord – Sint Pancras (2018)
Door de realisatie van Vroonermeer Noord moet er meer waterafvoer naar het noorden 
plaatsvinden. Dit was voorzien in het Convenant (2006) tussen Langedijk en Alkmaar. In de 
intentie-overeenkomst (2006) waren de kosten hiervan “binnenplans” voorzien en opgenomen in de 
exploitatieovereenkomst. Op een later moment zijn de kosten buitenplans geraakt. Als betrouwbare 
overheid heeft de gemeente Langedijk een verantwoordelijkheid naar de nieuwe inwoners van het 
gebied.

12. Energie-neutraliteit Bedrijfsgebouw milieustraat groenvoorziening 50% (2017)
13. Energie-neutraliteit Bedrijfsgebouw milieustraat Reiniging 50% (2017)
Voor deze beide voorstellen geldt dat waar energieneutraliteit na het akkoord van Parijs de nieuwe 
norm voor te realiseren bouwwerken betreft, de gemeentelijke overheid hierin een voorbeeldfunctie 
heeft. 
Uitvoering van dit MIP-voorstel impliceert een een afschrijvingsperiode van 5 jaar.

Uit het meerjaren investeringsplan willen wij schrappen:

14. Doortrekken De Punt (2018) 1 ton en  15. Doortrekken De Punt (2020) €1,3 milj.
Voor beide voorstellen geldt dat deze voorstellen mogelijk naar voren komen in de nieuw op te 
stellen economische visie. Op dit moment ontbreekt een duidelijke onderbouwing van nut en 
noodzaak voor deze investeringen. De effecten op verkeersbewegingen in het “centrum” van Broek 
op Langedijk en op de Uitvalsweg zijn (nog) niet bekend.

16. LOMW historische vaarverbinding Achterburggracht (2018) 
17. LOMW voorbereiding historische vaarverbinding Achterburggracht (2018)
18. LOMW voorbereiding revitalisatie havengebied BoL 2 (2018) 
Deze drie investeringsvoorstellen voor doorvaarbaarheid lopen vooruit op uit te voeren onderzoek 
naar nut en noodzaak van de verschillende varianten om Langedijk aantrekkelijker te maken voor 
de in het project gedefinieerde kleine doelgroep(en). 
19. Doorvaarbaarheid Sint Pancras - Vroonermeer Noord (2018)
Vanuit de verantwoordelijkheid voor een goede waterafvoer uit het nieuwbouwproject Vroonermeer
Noord is het wenselijk de waterafvoer op orde te brengen. 
Totaal wordt echter meer dan 6 maal het voor een adequate waterafvoer benodigde bedrag aan 
overheidsgeld geïnvesteerd ten behoeve van “doorvaarbaarheid van de Helling in Sint Pancras naar 
de Twuyverweg 85, 1834 AB Sint Pancras”. 
Daarom kiezen wij voor de meest reële variant die 5 ton kost.

Tot slot wil ik namens GroenLinks de ambtelijk staf van de gemeente Langedijk bedanken voor hun
betrokkenheid, flexibiliteit en inzet.

 3


